
Rada Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk

Sprawozdanie nr 4/2018-2023/22 
z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk 

z dnia 22 listopada 2022 roku

W posiedzeniu Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk udział wzięli  jej

członkowie,  Prezydent  Miasta  Suwałk  Czesław Renkiewicz,  Zastępca  Prezydenta

Miasta  Suwałk  Roman  Waldemar  Rynkowski,  Przewodniczący  Komisji  Ekologii,

Kultury, Sportu i Turystyki Bogdan Bezdziecki, Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu

Agnieszka  Patrycja  Małka  oraz  Główny  Specjalista  w  Wydziale  Kultury  i  Sportu

Elżbieta Gibowicz. 

Przewodniczący Rady Sportu otworzył posiedzenie Rady, powitał zaproszonych

gości oraz członków Rady Sportu.

Przewodniczący  przedstawił  porządek obrad.  Kamil  Lauryn  wniósł  propozycje

zmiany porządku, które zostały jednogłośnie przyjęte. 

Porządek obrad posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk:

1. Przyjęcie sprawozdania z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta
Suwałk z dnia 18 lipca 2022 r.

2. Dyskusja  na  temat  okresu  i  warunków  przyznawania  stypendiów
szczególnych.

3. Dyskusja na temat zmiany cennika za korzystanie  z  obiektów i  urządzeń
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach.

4. Wyłonienie osób do opiniowania wniosków złożonych w naborze wniosków 
na szkolenie sportowe dzieci i młodzieży w sportach wiodących.

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk w części dotyczącej kultury
fizycznej.

6. Sprawy różne.

Ad 1.

Sprawozdanie z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk  

z dnia 18 lipca 2022 roku przyjęto jednogłośnie.

Ad 2.

Głos  zabrał  Prezydent  Miasta  Suwałk,  który  wspomniał,  że  nastąpiły

pewne  odstępstwa  od  zasady,  która  obowiązywała  dotychczas.  Stypendia

szczególne  były  przyznawane  na  poszczególne  okresy,  tj.  piłka  nożna  

na 12 miesięcy, piłka siatkowa na 10 miesięcy a badminton na 8/9 miesięcy.

Niemniej  jednak  w  bieżącym  sezonie,  tj.  2022/2023  MKS  Ślepsk  Malow  

Suwałki  Sp.  z  o.o.  wystąpił  o przyznanie stypendiów szczególnych na okres  

11 miesięcy. Prezydent Miasta Suwałk poprosił o zabranie głosu członków Rady

Sportu  

i ustosunkowanie się do zaistniałej sytuacji.
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Głos zabrał Jerzy Czesław Szleszyński, który wspomniał, że rzeczywiście

przez  lata  obowiązywania  stypendiów  szczególnych  okres  przyznawania  był

niejasny. Uważał, że stypendia szczególne powinny być przyznawane na jeden

okres  (taki  sam  dla  wszystkich  dyscyplin).  Elżbieta  Gibowicz  zapytała,  ile

powinien wynosić w takim razie okres przyznawania stypendiów szczególnych,

Jerzy  Czesław  Szleszyński  odpowiedział,  że  okres  przyznawania  stypendiów

szczególnych jest do ustalenia.

Piotr  Ludwik  Zieliński  poinformował,  że  to  jest  kwestia  techniczna,

najważniejsza  jest  przecież  wielkość  środków,  jakie  otrzymają  stypendyści.

Potwierdził,  że  kwestia  nie  jest  uregulowana  i  wyszedł  z  propozycją,  aby

przyznawać  stypendia  na  okres  11  miesięcy  (1  miesiąc,  aby  był  naturalną

przerwą pomiędzy sezonami). Kamil Makarewicz wyszedł z propozycją, aby było

wszystkim przyznawane na okres 12 miesięcy. Miłosz Stachurski zasugerował,

aby stypendia szczególne przyznawać na okres 10 miesięcy bądź też na sezon

rozgrywek.  Piotr  Ludwik  Zieliński  zwrócił  uwagę  

na to, że przyznanie stypendiów szczególnych na sezon rozgrywek mogą być

podstawą do uchylenia uchwały.

Przewodniczący  uznał,  że  dyskusja  na  temat okresu  i  warunków

przyznawania  stypendiów szczególnych  odbyła  się,  Prezydent  Miasta  Suwałk

wysłuchał  głosu  członków  Rady  Sportu,  którzy  mieli  różne  propozycje,

zaznaczył,  że  należy  pamiętać,  że  zmiana  okresu  przyznawania  stypendiów

szczególnych  nie  zmieni  łącznej  wartości  stypendiów  szczególnych

przyznawanych na jeden sezon rozgrywkowy.

Ad 3.

Głos  zabrał  Waldemar  Borysewicz,  który  wspomniał,  że  od  nowego  roku

planowana  jest  zmiana  cennika  za  korzystanie  z  obiektów  i  urządzeń  Ośrodka

Sportu  i  Rekreacji  w  Suwałkach,  w  związku  z  podwyżką  cen  energii  oraz

ogrzewania.  Dodatkowo planowana jest modyfikacja katalogu i  zasad udzielania

zniżek za użytkowanie obiektów i urządzeń OSiR. Prace są na końcowym etapie.

Prezydent Miasta Suwałk poinformował,  że sytuacja w ciepłownictwie jest

tragiczna. Są planowane dwie podwyżki ciepła w 2023 roku, które będą uciążliwe

dla użytkowników. Dodatkowo jest problem z energią elektryczną, kolejny przetarg 

na  wyłonienie  dostawcy  energii  elektrycznej  zakończył  się  fiaskiem.  Zastępca

Prezydenta  Miasta  Suwałk  poinformował,  że  rozważana  jest  również  podwyżka

cennika sportowych obiektów przyszkolnych.
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Piotr  Ludwik  Zieliński  wspomniał,  że  większość podmiotów w jednostkach

oświatowych  wynajmuje  obiekty  na  preferencyjnych  warunkach,  tj.  zwolnienie

częściowe  z  opłaty  należnej  wynosi  90%.  Generowane  przychody  jednostek

oświatowych  nie  rekompensują  nawet  kosztów  związanych  np.  z  drobnym

remontem  czy  opłaceniem  pracownika  szkoły,  który  był  na  dyżurze  podczas

wynajmowania.  Prezydent  Miasta  Suwałk  zwrócił  uwagę,  aby  kluby  miały

świadomość,  że  zastosowana  opłata  należna  pomniejszona  o  90% jest  również

wsparciem Miasta w rozwój klubów.

Kamil Makarewicz zwrócił uwagę, że zwolnienia częściowe z  opłaty należnej

z  90%  na  70%  spowoduje  wzrost  kosztów  wynajmów  dla  klubów  sportowych

 o 200%. Apelował, aby przy projekcie zarządzenia o tym pamiętać. Ponadto Kamil

Makarewicz zadał pytanie o kwestię odśnieżania boisk przyszkolnych. Waldemar

Borysewicz poinformował, że zapadła decyzja o odśnieżaniu boisk przez Ośrodek.

Beata  Marianna  Harasimowicz  poinformowała,  że  Stowarzyszenie  MKS

Ślepsk Malow Suwałki prowadzi Suwalską Amatorską Ligę Siatkówki, posiada zniżkę

w  wysokości  50  %.  Zmiana  cennika  oraz  zniżek  będzie  miała  wpływ  

na podwyższenie opłaty od uczestników ligi, a tym samym istnieje ryzyko, że część

drużyn zrezygnuje.

Wojciech  Winnik  poparł  słowa  Beaty  Marianny  Harasimowicz,  wskazał  

że organizacja ligi ma sens – jest ponad 300 uczestników, a jeszcze 4 lata temu

było tylko 6 drużyn.

Piotr  Ludwik Zieliński  wspomniał,  abyśmy spróbowali  utrzymać to co jest,

ciężko będzie o poprawę jakości tego, co już funkcjonuje.

Wojciech Winnik poinformował, że wynajem hali Suwałki Arena na rozgrywki

SALS  generuje  olbrzymie  koszty  (połowa  budżetu  ligi).  Wspomniał  również,  

że może to zostać zrobione komercyjnie.

Prezydent  Miasta  Suwałk  zwrócił  uwagę,  że  sport  dzieci  i  młodzieży  jest

zadaniem samorządu. Natomiast wpieranie dorosłych ludzi kochających sport nie

jest zadaniem samorządu. Prezydent Miasta Suwałk zapytał ilu jest mieszkańców

Suwałk  na  meczach  oraz  na  trybunach,  Beata  Marianna  Harasimowicz

odpowiedziała,  że  teraz  już  nikt  nie  przychodzi  na  trybuny,  z  kolei   wcześniej

przychodziło sporo osób.

Wojciech Winnik zaznaczył, że Reso Foobtall League organizowany jest przez

OSiR i piłka nożna może liczyć na wsparcie samorządu. Prezydent Miasta Suwałk

zwrócił  uwagę,  aby  ligi  w  piłce  nożnej  i  piłce  siatkowej  były  traktowane  

na tym samym poziomie.
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Piotr Ludwik Zieliński zakończył dyskusję dotyczącą cennika OSiRu.

Ad 4.

Elżbieta Gibowicz zabrała głos wyjaśniając, że zgodnie z § 7 ust. 6 Uchwały

nr  XLVII/593/2022  Rady  Miejskiej  w  Suwałkach z  dnia  29  czerwca  2022  r. 

w  sprawie  określenia  warunków i  trybu  finansowania  rozwoju  sportu  w Mieście

Suwałki  Rada  Sportu  przy  Prezydencie  Miasta  Suwałk  wskazuje  do  zespołu

opiniującego wnioski  o  dotacje  co  najmniej  dwie  osoby prowadzące działalność

społeczną lub zawodową na rzecz  rozwoju sportu  w Suwałkach,  z  wyłączeniem

osób reprezentujących kluby biorące udział w naborze wniosków. Miłosz Stachurski

uzupełnił  wypowiedź  dodając,  że  muszą  być  to  osoby  niepowiązane  

z  wnioskodawcami.  Poprzednio  była  to  Beata  Marianna  Harasimowicz  i  Ewa

Pietraszewska. Ewa Pietraszewska już nie prowadzi działalności sportowej, z kolei

Beata Marianna Harasimowicz jest powiązana z jednym z wnioskodawców SUKSS. 

Miłosz  Stachurski  zaproponował  kandydatury  dwóch  osób:  Andrzeja

Koncewicza oraz Dariusza Ułanowicza.

Rada podjęła decyzję o włączeniu dwóch zaproponowanych osób do pracy

zespołu do  rozpatrywania  wniosków złożonych  w naborach  wniosków z  zakresu

rozwoju sportu w Mieście Suwałki.

Ad 5.

Elżbieta Gibowicz przedłożyła informacje na temat projektu budżetu Miasta

Suwałki w zakresie kultury fizycznej (dział 926).

Piotr Ludwik Zieliński analizując budżet doszedł do wniosku, że w znacznym

stopniu zostały obniżone środki finansowe na sport dzieci i młodzieży. Wobec tego

zaproponował, aby obniżyć środki finansowe ze sportu zawodowego, a przesunąć

na sport dzieci i młodzieży.

Jerzy  Czesław  Szleszyński  zaproponował,  aby  dostosować  budżet  Miasta

Suwałk  w  części  dotyczącej  kultury  fizycznej  w  zakresie  sportu  dzieci  

i młodzieży do kwoty wydatków nie mniejszej niż w 2022 roku.

Wojciech Winnik dodał, aby zwiększono ogólne wsparcie na rozwój sportu nie

tylko dzieci i młodzieży, ale również sportu zawodowego.

Prezydent  Miasta  Suwałk  wspomniał,  że  nie  ma  możliwości  zwiększenia

wydatków na sport w 2023 roku. Nie ma możliwości zwiększenia zadłużenia Miasta 

na kolejny rok. Jeśli gdzieś zostaną zwiększone środki finansowe, to gdzieś będą

musiały  być  zmniejszone.  Mając  na  uwadze  dyskusję  Piotr  Ludwik  Zieliński

przedstawił dwa wnioski:
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1) dostosować budżet Miasta Suwałk w części dotyczącej kultury fizycznej  

w zakresie sportu dzieci i młodzieży do kwoty wydatków nie mniejszej niż

w 2022 roku;

2) zwiększyć  kwotę  dotacji  o  100.000  zł  w  dziale  926,  rozdziale  92695,  

§ 2820  06/01018/001/1  -  Dotacje  na  zadania  z  zakresu  sportu  

z  przeznaczeniem  na  sport  dzieci  i  młodzieży  z  jednoczesnym

zmniejszeniem o 100.000 zł w dziale 926, rozdziale 92605,  § 3250 oraz  

§ 4110 i 4120 w zakresie „stypendiów szczególnych”.

Zostały one przyjęte przez członków Rady Sportu.

Wobec powyższego projekt budżetu Miasta Suwałk na 2023 r.  w zakresie

kultury fizycznej został pozytywnie zaopiniowany z ww. wnioskami.

Ad 6.

Beata  Marianna  Harasimowicz  poprosiła  o  pomoc  OSiRu  w  zakresie

nakładania  i  ściągania  teraflexu  przy  organizacji  Suwalskiej  Amatorskiej  Ligi

Siatkówki. 

Piotr  Ludwik  Zieliński  poprosił  o  stanowisko  w  sprawie  uruchamiania

lodowiska,  Prezydent  Miasta  Suwałk  poinformował,  że  lodowisko  zostanie

uruchomione  6  grudnia  2022  r.,  a  podmiotem  zarządzającym  będzie  Ośrodek

Sportu i Rekreacji w Suwałkach.

Na tym posiedzenie zakończono.

Wyciąg sporządził:                                                          Przewodniczył:

Miłosz Stachurski                                                    Piotr Ludwik Zieliński

Zapoznałem się:
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